
PRoToKoŁ

z Zebrania Wiejskiego w Brahnre
z dnia 09 kwietnia 2013 roku.

W zebraniu udział wzięli:
1. Roman Wojtysiak _ Wójt Gminy Bralin.
2. Zbigniew Łatka Sekretarz Gminy Bralin.
3. Dawid Kosakiewicz młodszy referent Urzędu Gminy Bralin.
4. Józef Chałupka Sołtys Bralina.
Ponadto w zebraniu ldział wzięLi przybyli mieszkańcy podpisani na załączonej 1iście

obecności.

otwarcia zebrania dokonał wójt Gminy Bralin, który zaproponował jako pierwszy temat

spotkania - sprawę nowego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, który
obowiązywaó będzie po 1 lipca 2013 roku oraz omówienie następnie innych zagadnień i

problemów, które będą chcieli poruszyó obecni mieszkańcy.

1. omówienie tematu Zagospodarowania odpadów komunalnych przez Wójta Gminy Bralin
Romana Wojtysiaka.
Zostały wskazane i przedstawione regulacje prawne dotyczące gospodarki odpadami:
- uchwała nr XXXII/153/2012 Rady Gminy Bralin z dnia 31 grudnia 2012 r. w sprawie

terminu, częstotliwości i trybu uiszczani a opłaly za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
_ uchwała nr XXXIrĄ54l2012 Rady Gminy Bralin z dnta 31 grrrdnia 2012 r. w sprawie

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia

stawki takiej opłaty,
- uchwała nr XXXIV155/2012 Rady Gminy Bralin z dnia 3 1 grudnia 2012 r. w sprawie

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów
komunalnych od właścicieli nięruchomości i zagospodarowarria tych odpadów,
_ uchwała nr XXXII|1'56:2012 Rady Gminy Bralin z dnia j1 grudnia 2012 r. w sprawie wzoru
deklaracji o wysokości opłaty Za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez

właścicięla nieruchomości'
- uchwała nr XXXIII15712012 Rady Gminy Bralin z dnia 31 grudnia 2012 r. w sprawie

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bralin,
_ uchwała nr XXXII/i58/2012 Rady Gminy Bralin z dnia 3l grudnia 2012 r. w sprawie

odbierania odpadów komurralnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik o

określonej pojemności.
Następnie Wójt Grrriny Bralin zwrócił uwagę na następujące kwestie: kyteria i stawki

opłat wskazywane w dek1aracjach, dotychczasowe regulacje prawne, procedura zatwierdzania
rozwiązań m.in. przez Radę Gminy oraą Wojewodę Wielkopolski, forma płatności

(dopuszczenie w nowym systemie formy inkasa po zmianach od lutego br.), zakup przez

Gminę kubłów dla każdej posesji oraz worków, częstotliwość \ływozu śmieci (w sezonie

letnim dwa razy w miesiącu, w pozostałej części roku raz w miesiącu), organizacja przetalgu

na firmę świadczącą owe usługi orM kwestie ochronne: kody na kubłach, GPS w
samochodach {tm - zwtązane z ważeniem ładunku. Wójt odniósł się równieŻ do danych

statystycznych' średnia produkcja śmieci na 1 mieszkańca Gminy Bralin wynosi 240 kg.

rocznie, wprowadzenie nowego systemu kosztowaó będzie Gminę ok. 560 tys. zł. Poruszono

kwestię likwidacji składowiska odpadów w Nowej Wsi Książęcej i prawdopodobnej

możliwości korzystania od 1 lipca ze składowiska w Mianowicaclr (trwają ustalenia).

Wskazano na inwestycję budowy Zakładrr Zagospodarowania odpadami w olszowie, gdzie



uczestniczą w przedsięwzięciu cztery powiaty: kępiriski, ostrzeszowski, ostrowski oraz
oleśnicki.

2. Pytania dotyczące tematu zagospodarowania odpadami kierowane do Wójta Gminy oraz
odpowiedzi:
_ czy worki na śmieci będą płatne _ nie będą płatne,

- czy wielkośó kubła wpłynie na wysokośó ponoszonych opłat nie wpłynie,
- czy istnieje możliwośó dokupienia kolejnych kubłów na własny kosŻ _ istnieje taka
możliwość pod warunkiem, Że będą plastikowe, na kółkach i zostaną oznakowane przez
fi'mę,
- czy istniej możliwośó aby dana firmą świadcząca rrsługę czyściła od razu kubły
mieszkańcom istnieje taka moŻliwośÓ ale będzie to się wiązaó Ze wzrostęm ponoszonych
kosztów,
- czy istnieje moŹliwośó zmiany częstotliwości wywozu kubłów częściej poza sezonem
letniem (dotychczas jeden raz w miesiącu) istnieje taka możliwośó, będą prowadzone

obserwacje po wprowadzeniu nowego Systemu i będzie mogła w razie potrzeb nastąpić
modyfikacja,
- czy nie może dotychczasowa firma świadczyć od 1 lipca dalej swoich usług _ musi zostaó

rozpisany zgodnie z prawem przetalg i tylko na tej podstawie zostanie wyłoniony podmiot,
- czemu składowisko w Nowej Wsi Książęcej zostało zlikwidowanę _ nie spełniało norm

dotyczących funkcjonowania, Marszałek Wielkopolski wskazał prawnie' które składowiska
pozostają w dalszym uŹytku, a które nadają się do likwidacji.

3. Temat funkcjonowania oczyszczalni ścieków w Bralinie i budowy kolektora tłocznego do

Kępna.
Mieszkancy pytali dlaczego inwestycja budowy kolektora tłocznego kosŹowała

Gminę 2 mln. zł. W odpowiedzi Wójt wskazał' że koszt inwestycji to kwota: 860 tys. zł, a
przedsięwzięcie polegające na rozbudowie istniejącej oczyszczalni ścieków kosztowałaby
Gminę 2,5 mln zł., ponieważ dotychczasowy obiekt nie spełnia warunłów ekologicznych'
P1tano równieŹ o kwestię ewentualnyclr większych kosztórł' związanych z podłączeniem
kolektora do Miasta i Gminy Kępno. W odpowiedzi Wójt w1łłumaczył, iŻ to Rada Gminy
Bralin decyduje o stawkach jakie mieszkańcy będą ponosić za wodę' a spółka, która zarządza
przedsięwzięciem ma charakter samorządowy i działa dla dobra swoich mieszkńców, a nie

ma typowego komercyjnego charakteru. Wójt wspomniał również o Kraj owym programie

oczyszczanta ścieków komunalnych, który zobligował do skanalizowania do 2015 t.

miejscowości powyżej 2 tys. zł. w przeciwnym przypadku na Gminy zostaną nałożone kary
finansowe, dlatego Gmina przystąpi do kanalizacji dalszej części u1. Wrocławskiej,
Kępińskiej, Rzemieślniczej, terenu Za Gmirurą Spółdzielnią przy ul. Lipowej, ul. Leśnej.

4. Pozostałe plania mieszkańców i odpowiedzi Wójta Gminy Bralin:
- czy podczas inwestycji budowy chodników w Bralinie nie można dostosowywaó konstrukcji
do poziomu posesji _ firmy realizują inwesĘcje według zasad sztuki budowlanej. w
szczególnych przypadkach dostosowywano się do danych sytuacji,
- czemu nię zlikwidowano słupów wysokiego napięcia na drodze krajowej w sytuacji kiedy
istnieją już instalacje w ziemi sprawa dotyczy dróg kraj owych i zarządcą nie jest w tym
wypadku Gmina,
- czy moŻna ograniczyó ruch samochodów cięŹkich na ul. Nowej _ istnieje taka możliwośó
jeŹeli większośÓ mieszkńców tej ulicy wyrazi taką wotę i złoży wniosek; Wójt zwrócił
u\łagę na fakt, iż problemem jest niezgodne Z prawem parkowanie ciężkich samochodów na

chodnikach na noc i prosił o zastanowienie się mieszkańców za to odpowiedzialnych nad

takimi działaniami,
- czy będzie sprzątany piasek z ulic po sezonie zimowym pozostający po sypaniu piaskarek _

głównej ulice gminne i krajowe zostaną posprzątane, planowana akcja zacznie się w następny

tygodniu (po 14 kwietnia),

{



Wójt poinformował mieszkańców o rozpoczęciu w tym roku budowy chodnika na ul.
Lipowej, przedsięwzięcie będzie realizowane etapowo (w br. zostanie zrealizowana połowa
inwestycji), zapytał również mieszkańców Żeby wskazali, ich zdaniem, Iepsze rozwięanle..
budowa jednej strony chodnika czy dwóch stron ale do połowy ulicy _ nie uzyskano
jednoznacznej odpowiedzi na zebraniu.

Załącznik|:

1. Lista obecności.
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